

Title (en)
Mobile ventilating system.

Title (de)
Fahrbare Lüftungsanlage.

Title (fr)
Installation mobile de ventilation.

Publication
EP 0422980 A1 19910417 (FR)

Application
EP 90402666 A 19900927

Priority
FR 8913514 A 19891011

Abstract (en)
The invention relates to a movable ventilation system provided for a work station whose atmosphere is vitiated by solvent vapour, toxic gases or dust from which it is desired to protect the operators of the workstation. This system comprises a blowing plenum (14) overhanging a grating floor (8) mounted over a pit (1) which is maintained under a reduced pressure in order to form an extraction area where the air blown by the plenum (14) and laden with polluting agents emitted in the work zone is extracted. The plenum (14) has a blowing surface area less than the total surface area of the pit (1) of the system and is mounted on a plenum-supporting carriage (11) which can move along the entire length of the system. Means (3, 7, 11, 27) are provided for limiting the extraction area on the grating floor (8) to an area corresponding substantially to the blowing surface area of the plenum (14) projected onto the grating floor (8), this area moving in conjunction with the carriage supporting the plenum (14). Applications to systems using paint spray-guns, application of synthetic resins, sanding or deburring operations etc. <IMAGE>

Abstract (fr)
L'invention concerne une installation mobile de ventilation prévue pour un poste de travail dont l'atmosphère est viciée par des vapeurs de solvant, des gaz toxiques ou des poussières dont on veut protéger les opérateurs du poste. Cette installation comprend un plenum de soufflage (14) surplombant un caillebotis (8) monté sur une fosse (1) maintenue en dépression pour former une aire d'extraction où l'air soufflé par le plenum (14) et chargé des agents polluants émis sur la zone de travail est extrait. Le plenum (14) présente une surface de soufflage inférieure à la surface totale de la fosse (1) de l'installation et est monté sur un chariot porte-plenum (11) pouvant se déplacer sur toute la longueur de l'installation. Des moyens (3, 7, 11, 27) sont prévus pour limiter l'aire d'extraction sur le caillebotis (8) à une aire correspondant sensiblement à la surface de soufflage du plenum (14) projetée sur le caillebotis (8), cette aire se déplaçant conjointement avec le chariot (11) supportant le plenum (14). Applications aux installations de peinture au pistolet, d'application de résines synthétiques, d'opérations de ponçage ou d'ébarbage, etc.

IPC 1-7
B05B 15/12; F24F 7/08

IPC 8 full level
B05B 15/12 (2006.01); **B05B 16/60** (2018.01); **F24F 7/08** (2006.01)

CPC (source: EP)
B05B 16/60 (2018.01); **F24F 7/08** (2013.01); **B05B 16/80** (2018.01)

Citation (search report)
• [AD] FR 2534155 A1 19840413 - MICHAUD ET CIE ATELIERS [FR]
• [A] DE 976716 C 19640319 - SCHILDE MASCHB AG
• [A] FR 2209533 A1 19740705 - HAWLEY MANUFACTURING CORP [US]

Cited by
EP0679444A3; BE1009133A3; FR2692028A1; GB2487549A; EP1248050A3; EP3009195A1; US9751103B2

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE DK ES GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0422980 A1 19910417; EP 0422980 B1 19930331; AT E87508 T1 19930415; DE 69001230 D1 19930506; DE 69001230 T2 19931104; FR 2652882 A1 19910412; FR 2652882 B1 19930423

DOCDB simple family (application)
EP 90402666 A 19900927; AT 90402666 T 19900927; DE 69001230 T 19900927; FR 8913514 A 19891011